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Gaver og Bønn

• Pass dere for å gjøre gode gjerninger for øynene på folk, for å bli 
sett av dem. Da får dere ingen lønn hos deres Far i 
himmelen. Når du gir en gave til de fattige, skal du ikke 
utbasunere det, slik hyklerne gjør i synagogene og på gatene for å 
bli æret av mennesker. Sannelig, jeg sier dere: De har alt fått sin 
lønn. Når du gir en slik gave, skal ikke den venstre hånden vite 
hva den høyre gjør, for at det kan være en gave i det skjulte. Og 
din Far, som ser i det skjulte, skal lønne deg.

Når dere ber, skal dere ikke gjøre som hyklerne. De liker å stå i 
synagogene og på gatehjørnene og be for å vise seg for folk. 
Sannelig, jeg sier dere: De har alt fått sin lønn.
Men når du ber, skal du gå inn i rommet ditt og lukke døren og be 
til din Far som er i det skjulte. Og din Far, som ser i det skjulte, 
skal lønne deg.



Vers 5

• Når dere ber, skal dere ikke gjøre som hyklerne. De liker å stå i 
synagogene og på gatehjørnene og be for å vise seg for folk. 
Sannelig, jeg sier dere: De har alt fått sin lønn.

• Jesus lærer oss en viktig ting her: å be sammen må aldri være 
motivert av vårt ønske å bli respektert av andre folk pga hvor 
“hellig” vi er. Han snakker ikke mot å be høyt sammen.

• Å be sammen er en god plass å vise vulnerabilitet, og gjennom 
det bli mer komfortabel med ydmykhet sammen. Vi er alle 
uperfekte mennesker i Hans familie.



Vers 6

• Men når du ber, skal du gå inn i rommet ditt og lukke døren og
be til din Far som er i det skjulte. Og din Far, som ser i det skjulte, 
skal lønne deg.

• Alle de andre personlige pronomen I kapittel er I flertall, men den 
her versen snakker om “du”. Jesus snakker om ditt privatliv, ditt
privat bønnforhold med Gud. 

• Vi trenger både. Felles bønn er viktig for oss, men det styrker bare 
en side av våre åndelige Kropp, vi trenger å bli balansert. Å ha 
sterk privat bønneliv er livsviktig for åndelig vekst.





Vers 7

• Når dere ber, skal dere ikke ramse opp ord slik hedningene gjør; 
de tror de blir bønnhørt ved å bruke mange ord.

• Gud hør oss ikke noe bedre hvis vi bare repeterer mange nok 
ganger de ordene vi sier. Det er mulig då å be lange stunder uten 
å falle under den her kategorien, slik som Jesus gjorde når Han 
ba hele natten (Luk 6:12).

• Den beste medisinen for dette er å bli ledet av DHÅ. Vi er ofte så 
opptatt med meg og mitt, att vi glemmer bort å be «lan din vilje 
skje». Når fokus i bønn er Gud og ikke oss selv og våre behov, er 
vi allerede langt på vei å be slik Jesus lærte oss.



Vers 8

• Vær ikke lik dem! For dere har en Far som vet hva dere trenger, før 
dere ber ham om det.

• Gud er ikke en bank som du har tatt en lån i. Han er din Far, og 
Han kjenner dine behov, og Han er villig og ivrig å gjøre godt mot 
deg.

• Det betyr ikke at siden Gud allerede vet hva du trenger, du skulle 
ikke trenge å be. Nei, Han vil at du skal gå til Ham med allt som 
du har på hjertet ditt, dine behov, din takknemlighet, sorg, allt som 
du har.



• Når du ber, er det bedre at din hjerte er uten ord enn at dine ord 
er uten hjerte. (John Bunyan)

• Å være en Kristen uten bønn er like umulig enn å være levende
uten å puste. (Martin Luther)

• Ekte bønn er ikke en mental øvelse eller prestasjon av ord. Det er 
mye dypere enn det – en spirituell konneksjon med Himmelens og 
Jordens Skaper. (Charles Spurgeon)



Hvordan/hvorfor då skal vi be?

• …be for hverandre, så dere kan bli helbredet. (Jak 5:16)

• be uavbrutt, (1 Tess 5:17)

• Be om at dere ikke må komme i fristelse! (Luk 22:40)

• Så fortalte han dem en lignelse om at de alltid skulle be og ikke
miste motet (Luk 18:1)

• …velsign dem som forbanner dere, og be for dem som mishandler 
dere. (Luk 6:28)

• Slik skal dere da be: Vår Far i himmelen! La navnet ditt helliges…



Hva ber vi?

• Vi opphøyer Gud; Hans navn, Hans rike, Hans vilje

• Vi ber for våre daglige behov, mat og drikke.

• Vi erkjenner vi er skyldige og trenger tilgivelse.

• Vi ber for beskyttelse, fra fristelser og det onde.

• Vi gir all ære til Gud, for Han fortjener all makten og æren.

• Vi sier Amen, la det være så.



Hva om jeg er tom for ord?

• På samme måte kommer også Ånden oss til hjelp i vår svakhet. 
For vi vet ikke hva vi skal be om for å be rett, men Ånden selv går i 
forbønn for oss med sukk uten ord. (Rom 8:26)

• Ja, Herren vet allerede hva du har på hjerte, men Han vil fortsatt 
høre du å si det. Å be er å være i kommunikasjon med Han, og 
Han vil høre oss å stole helt på Ham, ved å øse ut våre hjerter for 
Ham.

• Noen ganger er det nok med bare «hjelp meg, Herre», eller «Jeg 
vil tro, hjelp meg i min vantro». Noen ganger er det nok bare å 
være stille i Hans nærvær, uten ord.

• Det viktigste er ikke meg og mine ord, men Han.


